
 

 

 

 

 

 

Milí přátelé, 

zdravíme vás známými slovy autora biblické knihy Kazatel: „Je čas bořit i čas 

budovat“. A u nás právě takový čas nastal. Krátce po vstupu do nového roku 

jsme se totiž pustili do oprav a úprav některých částí našeho kláštera. 

Konkrétně kuchyně a také části refektáře neboli jídelny.  

Obzvlášť kuchyně, kterou využíváme několikrát denně více než dvacet let, si 

rekonstrukci opravdu zaslouží. Je to místo, kde se společně setkáváme a 

radujeme ze společné úrody, kterou nás příroda každou sezonu těší a 

překvapuje. Zpracovávat vybrané plodiny je opravdovou radostí. Kuchyně je 

zkrátka speciálním místem, kde se vaří jak každodenní pokrmy, tak chutné 

chody pro speciální příležitosti, svátky a oslavy. 

  

 



 

 

 

 

 

 

Současně zde vyrábíme delikatesy, na kterých si můžete pochutnávat i vy. 

S nadšením je nabízíme prostřednictvím našeho e-shopu, abyste se jejich 

výtečnou chutí mohli potěšit i vy. Vybrané delikatesy jsou také perfektní 

příležitostí, jak potěšit druhé. Buď jenom tak, z radosti, či v rámci nějaké 

speciální příležitosti.  

U nás tak právě nastal zvláštní čas. Čas boření a odstraňování. Sbíječky rozbíjí 

betonovou podlahu. Změna je patrná nejen na první pohled. Ale i na poslech. 

Jejich zvuk se teď nese každý den celým klášterem od rána až do pozdního 

odpoledne. Klid nastává pouze ve chvílích našich bohoslužeb a společného 

oběda.  

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

Čas je neúprosný a ačkoli je naše každodennost ve znamení oprav, boření a 

hluku, tak bylo třeba se také soustředit na slavnost našich svatých zakladatelů 

(26. ledna) a také připomínku 25. výročí nalezení Nového Dvora (30. ledna). Na 

naše velmi významné události. Ale co se nestalo. Ano, nehody mohou přijít 

kdykoliv. Představte si, že v tak výjimečný čas došlo při práci k poškození 

vodovodního potrubí, ze kterého vytekla voda, která zaplavila naši provizorní 

kuchyň.  

Ani taková událost nám neubrala na slavnostním naladění a dobré náladě. 

Uvědomujeme si, že čas bourání a případných nehod jednou skončí a budeme 

mít hotovo. Současně víme, že nehody, opravy a nutnost změn přichází 

celoživotně. Důležité je uvědomění, že čas zbavování se starého, co již 

nedokáže plnit svůj účel, nahradí budování. A také to, že oslavy a významná 

výročí je třeba vědomě prožít a oslavit.  

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

Všechny tyto události nás přivedly k myšlenkám o čase. O tom, jak je důležité 

do určité míry připomínání více či méně nám vzdálených událostí. Je podstatné 

vnímat naše kořeny a události, ze kterých rosteme, utváří nás a také nás vedou 

určitým směrem. Na místo, kde se právě teď nacházíme. Život přináší mnoho 

situací, které člověk překoná právě tím, že se v myšlenkách navrací k pevným 

základům, které mu poskytnutou důležitou podporu. 

 



 

 

 

 

 

Díky plynutí času prožíváme rozmanité chvíle. Od těch pravidelných, 

každodenních přes výjimečné a důležité až po ty naprosto nečekané. Čas se 

promítá i do naší nejmenší práce. Propisuje se každodenní pečlivou, vytrvalou, 

houževnatou prací, ale i překonáváním překážek a těžkostí, se kterými se 

nevyhnutelně setkáváme. Díky všem prožitkům a zkušenostem dozráváme po 

lidské i duchovní stránce. A to je zkušenost, kterou zakoušíte i vy ve svém 

vlastním životě.  

Ať už vám únor, stejně jako jiný měsíc, přinese jakoukoliv situaci, zůstaňte 

v přítomnosti. Avšak s drobným ohlédnutím do minulosti, ke všem našim 

pevným a důležitým hodnotám, které vám pomohou se ukotvit a zastavit 

natolik, aby se čas stál vaším přítelem.  

Chcete-li v únoru naplno vnímat čas, pak si dopřejte třeba chvíle o samotě 

s knihou či nějakou delikatesou, na které si pochutnáte. Anebo se rovnou 

začtěte do knížky a k tomu si dopřejte dobroty, kterými pohladíte chuťové 

pohárky.  

 

 

Chcete-li se podívat, co se aktuálně děje v našem klášteře, 

pak navštivte náš nový instagramový profil. Na něm si 

můžete prohlédnout příspěvky s fotografiemi, které vypráví 

náš příběh.   
 

 

S přáním všeho dobrého, 

o. Jiří, celerář opatství Nový Dvůr a jednatel společnosti Labora s.r.o. 

https://www.instagram.com/opatstvinovydvur/


 

 

 

 

 

 

. 

 

 

 

 

 

    

 

 

 
 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 


